
Betrokkenheid jacht en beheer 

 

Ik ben sinds ca 14 jaar betrokken bij de jacht. Waarvan nu 10 jaar als jachtakte houder en 8 jaar als 
combinant, jachthouder. In die tijd heb ik de uiteraard de jachtopleiding gevolgd aangevuld met de 
cursussen: gekwalificeerd persoon, kundige persoon (duitse wild hygiene cursus), reewild beheer en 
instructie dagen over effectief doden van klein en grofwild (aangeschoten of aangereden). Het 
volgen van georganiseerde opleidingen blijft door de jaren nodig en gewenst. 

Mijn ontwikkeling als jager is een proces van een jaren geweest. Ik ben begonnen als drijver en 
“hondenman”. De eerste jaren stonden in het kader van het ondersteunen van een jachtcombinatie 
door middel van meelopen tijdens schade bestrijding en predatie beheer op Goeree-Overflakkee. 
Observatie en op de hoogte houden van jachthouder mbt het wild in het jachtveld. Verjaag acties 
zonder afschot, plaatsen vlaggen,  apporteren van wild door mijn jachthond tijdens acties met 
afschot, maar ook slachten en verwerken van geschoten dieren. Daarnaast werd er een aantal 
middagen gejaagd op wild van de wildlijst, de jachtdagen. Na een aantal jaren heb ik mijn akte 
gehaald en ben ik geïntroduceerd als jager.  

Deze periode heeft gezorgd voor een basis kennis over herkenning van verschillende diersoorten, de 
ontwikkeling van populaties en over het algemene beheer van een jachtveld. Het was een 
mentorschap periode, zoals je jagersvereniging ook voorstaat, die zich heeft voortgezet nadat ik mijn 
akte behaalde en actief ben gaan jagen.  

In die 14 jaar is er veel tijd geïnvesteerd in dat leer proces. Een proces wat niet stopt. De 
beeldvorming van een jager die op zijn vrije dag even het veld in gaat om wat te schieten is ver van 
de realiteit. Van simpel aanwezig zijn in het veld om te zien hoe het wild zich ontwikkeld door het 
seizoen, zien of er schade aan gewassen dreigt tot het ondersteunen van wild door bv korven of 
uittrede plaatsen te maken. Van het onderhouden van jachthutten tot het praten met omwonenden 
en uitleg te geven over wat we doen en luisteren wat hen is opgevallen. Beurzen bezoeken om te 
zien of er nieuwe technieken zijn die hulp kunnen bieden zoals warmtebeeld en wildcamera’s dat 
kunnen ter ondersteuning van de waarnemingen. Wekelijkse trainingen met de hond en dan ben ik 
ongetwijfeld nog vele aspecten vergeten. De uren die besteedt worden aan het daadwerkelijk jagen, 
met een geweer in het veld, zijn een fractie van het totaal aantal uren dat met jacht en beheer 
gemoeid gaat. 

Dit alles vraagt om betrokkenheid en verantwoordelijkheid nemen. In het beperken van schade en 
predatie maar ook in het jagen volgens een wise-use principe. Benutten waar het kan en beheren 
waar nodig.  

Ik vind het besluit om  de jacht deels te sluiten dan ook slecht te accepteren. Er zijn zoveel gegevens 
via WBE en FBE beschikbaar met een veel betere onderbouwing dan de gegevens die nu de basis zijn 
van deze beslissing. Wij zijn degenen die verantwoording nemen en ondersteuning bieden aan 
patrijzen projecten, weidevogel bescherming, vuil opruim acties maar ook ogen en oren in het veld 
ter ondersteuning van boa’s. Dat moet in ieder geval een onderdeel van de besluitvorming zijn. 

Ik hoop dan ook dat het besluit heroverwogen kan worden. Het is een klap in het gezicht van alle 
betrokken vrijwilligers die zich hier mee bezig houden. Jagers zouden weer gezien moeten worden 
als deel van de oplossing en niet als het probleem. Goede, uniforme regelgeving en transparante 
registratie van wat we doen is daarbij van belang en daar zal zeker alle medewerking aan gegeven 
worden. 


